
PROTOKÓŁ NR 15 

 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

w dniu 13 kwietnia 2016 roku 

 

Komisja w składzie: 

1. Henryk Grycz Przewodniczący Komisji 

2. Roman Ratajczak członek komisji 

 

Podmiot kontrolowany Urząd Miasta i Gminy Dolsk w osobie reprezentowanej przez 

Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka oraz Z-ca Burmistrza Sekretarz Miasta i 

Gminy Dolsk Liliana Lenarczyk – Żurczak i Skarbnik MiGDolsk Elżbieta Juskowiak 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Przewodnicząca Rady Janina Pawełczyk 

2. Radna Jadwiga Chojnacka  

3. Radna Lidia Pieprzyk 

4. Radny Jacek Woroch 

5. Radny Jarosław Kaczmarek 

6. Radny Hieronim Sczepaniak 

7. Radny Krystian Mejza 

8. Radny Andrzej Michałowski 

9. Radny Marek Jurga 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Henryk Grycz, który powitał 

członków Komisji, zaproszone osoby i przedstawił proponowany porządek obrad posiedzenia 

Komisji: 

1. Przeprowadzenie kontroli prawidłowości wykonania zadań w zakresie nasadzeń i 

pielęgnacji zieleni w obrębie rynku w Dolsku. 

 

 

W pierwszej części Przewodniczący Henryk Grycz poprosił o przypomnienie radnym 

zgodnie z sugestią Radnej Janiny Pawełczyk by rozpocząć analizę od momentu rozpoczęcia 

prac modernizacyjnych rynku. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka przypomniał iż poruszany był wcześniej na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. 

 

Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk Żurczak przypomniała o działaniach podjętych przez 

urząd w celu przeprowadzenia inwestycji jakim była modernizacja płyty rynku w Dolsku. 

Poczynając od powołania komisji konkursowej poprzez skierowanie zapytania do firm 

działających na terenie gminy Dolsk zajmujących się architekturą krajobrazową o 

przedłożenie projektu dotyczącego wkomponowania roślinności w infrastrukturę płyty rynku. 

Wykonany projekt miał uwzględniać: 

- maksymalne wykorzystanie istniejącej roślinności, 

- przeprowadzenie prac w końcowej fazie prac inwestorskich , 

- nawiązywać do tradycji i historii Dolska. 

 

Radna Janina Pawełczyk poprosiła o informacje omawianych projektów pod względem 

finansowym.  



Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk –Żurczak poinformowała iż złożone oferty wyceniono 

łącznie na kwotę : 

- p. Bugała – 46.369,74 zł 

- p. Mikołajczak – 20.858,00 zł 

Przedstawione projekty różniły się między sobą głównie ilością zastosowanych roślin i 

materiałów niezbędnych do realizacji projektu, które w konsekwencji miały wpływ na cenę 

projektu i jego realizacji. Należy wspomnieć, iż przepisy o zamówieniach publicznych nie 

miały zastosowania w zamówieniu. Komisja, w której znalazły się osoby reprezentujące 

zarówno władzę wykonawczą jak i uchwałodawczą przy wyborze projektu miały kierować się 

walorami estetycznymi, uwzględniając urzeczywistnienie sugestii inwestora w tymże 

projekcie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Henryk Grycz zwracając uwagę na znaczną różnicę 

w cenie zgłoszonych ofert, wspomniał również o różnicach w ilości nasadzeń, jak również 

uwzględnionej wielkości terenu zagospodarowanego na wkomponowanie tejże roślinności. 

 

Radna Janina Pawełczyk na przykładzie funduszu sołeckiego i zasad jakimi jest 

ograniczona rada sołecka przy wyborze oferty z wykonawcą uważa, że wybór projektu na 

zagospodarowanie płyty rynku w zieleń był niewłaściwy, gdyż wybrano ofertę droższą. 

Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk Henryk Litka przypomniał, iż wybór projektu nie 

podlegał przepisom ustawy o zamówieniach publicznych. W związku z tym, że rynek jest 

wizytówką gminy należało w szczególności uwzględnić walory estetyczne czym też 

kierowała się komisja konkursowa. 

 

Radna Janina Pawełczyk zapytała czy po wyborze oferty koszty związane z 

przedsięwzięciem był jeszcze negocjowane? 

Burmistrz Henryk Litka w odpowiedzi poinformował, iż rozmowy z autorami ofert, mające 

na celu uzyskanie efektów w postaci obniżenia kosztów wykonania opracowanych projektów 

były podjęte przed wyborem oferty lecz nie przyniosły rezultatów. Jednakże Pan Piotr Bugała 

zadeklarował dodatkowo wykonanie donic na latarniach bez dodatkowych opłat-w ramach 

wymienionej pierwotnej kwoty za całość zadania tj. 46.369,74 zł. 

 

Radny Jacek Woroch należałoby zastanowić się czy w tej sytuacji co jest ważniejsze – 

walory estetyczne czy też cena? Osobiście będąc członkiem zespołu oceniającego 

przychyliłem się do oferty drożej i zarazem w całości oddającej charakter miejsca. 

 

Radny Marek Jurga wspomniał, iż mieszkańcy sołectw nie angażują się w działania 

wioskowe twierdząc iż większego wpływu na podejmowane działania nie mają. 

 

Radny Jarosław Kaczmarek zapytał czy faktycznie obszar nasadzeń jest różny? 

Z-ca Burmistrza Liliana Lenarczyk –Żurczak wyjaśniła, iż każdy z oferentów miał dostęp 

do dokumentów źródłowych i został poinformowany o powierzchni nasadzeniowej. 

 

Wywiązała się dyskusja, która miała na celu wyjaśnienie czy koniecznym było wykorzystanie 

takiej ilości roślin aby wszystkie przestrzenie w pełni były zagospodarowane i wypełnione. 

 

Burmistrz Henryk Litka prosi o obiektywne spojrzenie na sprawę. Temat poruszany był 

wielokrotnie, co prawda została wybrana oferta droższa (przepisy prawa o zamówieniach 

publicznych nie miały zastosowania), jednakże cena nie była najważniejszym kryterium. Przy 



wyborze przeważył aspekt estetyczny z uwagi iż rynek jest miejscem publicznym służącym 

wszystkim mieszkańcom gminy i reprezentujących ich przed zamiejscową społecznością. 

 

Radna Janina Pawełczyk poruszając kwestię utrzymania zieleni stwierdziła że wioski nie są 

traktowane na równi z miastem Dolsk. 

Burmistrz Henryk Litka – staram się traktować wszystkich mieszkańców gminy równo. 

 

Komisja Rewizyjna przeszła do drugiego punktu jakim jest utrzymanie zieleni w Dolsku 

 

Burmistrz Henryk Litka przypomniał iż w 2014 roku została podpisana umowa na 

pielęgnację nasadzeń bylinami i roślinami okrywowymi wykonanych na płycie rynku w 

Dolsku. Z umowy wykonawca wywiązywał się rzetelnie do czasu wygaśnięcia tj. 

31.10.2015r. Zimą tego roku osoba zajmująca się zielenią w mieście Dolsk przeszła na 

emeryturę. By nie zaburzać porządku i ładu została podpisana umowa na utrzymanie zieleni z 

firmą p. Bugały przy jednoczesnym wsparciu osób świadczących prace społeczno-użyteczne.  

Burmistrz Henryk Litka wspomniał iż jedna z grona osób wykonujących prace społeczno-

użyteczne jest potencjalnym kandydatem w przyszłości na stanowisko pracy zajmowane do 

niedawna przez P. Zofię Majsner. Współpraca tejże osoby z firmą p. Bugały pozwoli w 

przyszłości na fachową opiekę w utrzymaniu zieleni w Dolsku przez tegoż pracownika. 

Burmistrz Henryk Litka poprosił p. Elżbietę Juskowiak Skarbnika MiG Dolsk o 

przedstawienie kosztów utrzymania zieleni przez okres tymczasowego rozwiązania tj. 

01.04.2016-31.03.2017. 

Skarbnik Elżbieta Juskowiak przedstawiła rozliczenie kosztów utrzymania zieleni za 

wspomniany okres z którego wynika że urząd w proponowanym rozwiązaniu uzyska 

oszczędności w kwocie 6.011,60 zł /co stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Henryk Grycz podziękował wszystkim za przybycie. 
 

Komisja Rewizyjna w trakcie posiedzenia wypracowała następujące stanowisko w 

badanej sprawie. Podsumowując przeprowadzoną kontrolę prawidłowości wykonania zadań 

w zakresie nasadzeń i pielęgnacji zieleni w obrębie rynku w Dolsku stwierdziła brak 

nieprawidłowości i niewłaściwego wydatkowania środkami budżetowymi. Z uwagi na zmiany 

w kadrze pracowników urzędu proponowane rozwiązanie stwierdza się za zasadne. Na 

posiedzeniu w dniu 20.03.2015r. Komisja Rewizyjna poruszyła temat nasadzenia i utrzymania 

zieleni w Dolsku, na którym stwierdzono, że nastąpiła poprawa estetyczna tego rynku. 

Podpisana umowa na utrzymanie zieleni jest właściwa z uwagi na zapewnienie dbałości 

inwestycji poprzez fachową opiekę. Ponadto Komisja Rewizyjna chciała zwrócić uwagę iż 

Samorząd Mieszkańców Dolska w 2014r. pomimo zaplanowanych środków nie wykorzystał 

ich i tym samym mogły być wydatkowane na utrzymanie zieleni w Dolsku. Komisja 

Rewizyjna po wysłuchaniu informacji dotyczącej całościowo prac i podjętej decyzji w 

zakresie projektu wkomponowania roślinności w infrastrukturę płyty rynku uznała za zasadne 

kierowanie się walorami estetycznymi koncepcji zwracając uwagę na efekt ogólny, by tak 

duża powierzchnia nasadzenia była w pełni zagospodarowana i wypełniona. 

 

Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. 

 

Przewodniczący Komisji Henryk Grycz zakończył posiedzenie Komisji Rewizyjnej.  

 

Protokolant         Przewodniczący Komisji 

Magdalena Pawłowska      Henryk Grycz 


